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faktorem při hlasování jsou i design a použití 
nových technologií. AutoBest používá 
transparentní hlasovací systém se složitou maticí 
13 kritérií, která rozhoduje o vítězi.

Prestižní ocenění CompanyBest 2024 získává 
Porsche. Vloni výrazně vzrostl jeho zisk a dodávky 
automobilů se zvýšily na 310 000 vozů. Rok 2023 
začal pro Porsche ještě působivěji s výrazným 
nárůstem tržeb, provozního zisku i dodávek. Rok 
po IPO je Porsche v lepší kondici než kdy předtím. 
Porsche má také dobře naplánováno rozšiřování 
své řady elektrických vozidel.

Denis Le Vot je zkušený vrcholový manažer 
skupiny Renault. Od té doby, co převzal vedení 
značky Dacia, transformoval ji v jednu z nejlepších 
na světě a uvolnil tak její obrovský potenciál.

Kariéra Gillese Vidala dosud trvá tři desetiletí, 
včetně působení u  Citroënu, Peugeotu 
a Renaultu, kde je současným viceprezidentem 
pro des ign. S tál  u  zrodu některých 
z nejúspěšnějších modelů na evropském trhu 
a zároveň vytvořil řadu nezapomenutelných 
koncepčních vozů.

23. slavnostní ceremoniál předávání cen 
AutoBest se bude konat v Lucemburku v roce 
2024 v datu, které bude oznámeno. 

AutoBest vyhlašuje fi nalisty

BYD Dolphin, Fiat 600e, Hyundai Kona a Jeep 
Avenger jsou fi nalisty ankety AutoBest 2024. Tyto 
vozy budou soutěžit o cenu Best Buy Car of 
Europe 2024. Porota složená z 31 členů z 31 zemí 
uskuteční svá závěrečná hodnocení a odevzdá 
hlasy v nadcházejících týdnech, přičemž vítěz 
23. ročníku soutěže AutoBest bude oznámen 
v polovině prosince.

AutoBest vydává logo evropského 
fi nalisty. Výrobci jsou oprávněni používat logo 
v komunikačních a propagačních kampaních 
až do vyhlášení vítěze AutoBest Best Buy Car of 
Europe 2024.

Po úspěšných akcích, pořádaných navzdory 
protipandemickým restrikcím v minulých třech 
letech, se porota 21. a 22. listopadu opět vydá 
do Teesdorfu v  Rakousku k  závěrečnému 
testu fi nalistů na zkušební areál provozovaný 
rakouským autoklubem OEAMTC uskutečnit zde 
komplexní sestavu testů k prozkoumání plného 
potenciálu fi nalistů.

Aby se vůz stal vítězem, musí představovat 
nejlepší nabídku pro většinu evropských 
zákazníků. Nejdůležitějšími kritérii v procesu 
hodnocení jsou cena, servisní síť, distribuce 
náhradních dílů a všestrannost. Významným 

více na 
www.autoweek.cz



více na 
www.autoweek.cz

Volkswagen nerozhodl o gigafactory v Polsku
Česká média ve velkém nepravdivě 

informovala o  vytvoření společného 
podniku PowerCo z koncernu Volkswagen 
a  belgické fi rmy Umicore. Nejedná se 
o  výrobu akumulátorů ani jejich článků 
– není to tedy žádná tzv. gigafactory! 
Společný podnik Ionway má zásobovat 
evropské továrny na akumulátory 

společnosti PowerCo klíčovými 
komponentami a  pokrýt tak velkou část 
jejích potřeb v  Evropské unii. Belgická 
společnost Umicore už má v Nise výrobní 
závod. Polská vláda nově vytvořenému 
společnému podniku poskytuje 350 
milionů eur v  hotovosti. Volkswagen se 
rozhodl pro Polsko, protože tato lokalita 
je strategicky výhodná, je zde dostatek 
kvalifi kované pracovní síly a  obnovitelné 
zdroje energie pro výrobu. O umístění tzv. 
gigafactory na východě Evropy vedení 
VW ani po roce odkladů a  přes velký 
tlak české vlády zatím nerozhodlo. Její 
vybudování v  Polsku v  blízkosti výroby 
klíčových komponent a  s  ohledem na 
výše uvedené argumenty je ale nyní ještě 
mnohem pravděpodobnější.

BMW představuje nové X2
BMW stále věří v potenciál X2. Derivát 

SUV X1 ve formě kupé se vrátí příští rok 
na jaře i  s  elektricky poháněnou verzí. 
U druhé generace BMW usilovalo zvýraznit 
rozdíl mezi X2 a  X1. Přitom platforma 
a motory jsou stejné. Nejvýraznější změna 
se týká délky – X2 narostlo o 19 cm na 
456 cm. Rozvor náprav zůstal stejný 
269 cm – co se mění, je zadní převis, který 
vytváří zavazadlový prostor o  objemu 
560 l až 1470 l. Nový X2 bude uveden na 
trh se zážehovými motory 1,5 l X2 sDrive20i/
125 kW (170 k) s  pohonem dvou kol 
a  2,0 l X2 M35i xDrive/221 kW (300 k) 
s pohonem všech kol. Turbodiesel bude 
čtyřválec 2,0 l X2 sDrive18d/110 kW 
(150 k) s pohonem zadních kol. BMW se 
rozhodlo neuvádět na trh plug-in hybridní 
variantu, ale X2 bude poprvé uveden 

na trh i  v  elektrické verzi iX2 xDrive30 
s výkonem 230 kW (313 k), pohonem všech 
kol a akumulátorem s kapacitou 64 kWh 
umožňujícím dojezd 417 až 449 km. Nové 
X2 a  iX2 se vyrábějí na fl exibilní výrobní 
lince v  závodě BMW Group v  Řezně. 
Lze je již objednávat za ceny začínající 
na 1 041 300 Kč.



znečištění. Malosériové automobilky budou mít 
svá pravidla.

Evropský parlament má o návrhu hlasovat 
8. listopadu, aby byly následující trialogy uzavřeny 
do konce roku. Výsledek hlasování ovšem není 
jednoznačný – mnoho europoslanců požaduje 
dokonce ještě mnohem přísnější normu než byl 
návrh Evropské komise. Proti zmírnění Euro 7 
budou určitě hlasovat i mnozí poslanci z České 
republiky (i když někteří jako obvykle „onemocní“
aby neporušili postoj své frakce a přitom si 
nerozzlobili voliče). Po hlasování v Evropském 
parlamentu budou následovat takzvané trialogy, 
které jsou rozhodující součástí přijímání unijních 
norem. 

„Hlasování Výboru pro životní prostředí 
je zlepšením oproti návrhu komise, ale stále 
zaostává v klíčových aspektech. Nejlepším 
způsobem, jak omezit znečištění, je nahradit 
starší vozidla těmi, která splňují normu Euro 6 spíš, 
než vyžadovat nové investice pro marginální 
zlepšení,“ uvedla ředitelka Asociace evropských 
výrobců automobilů ACEA Sigrid de Vriesová.

Sdružení automobilového průmyslu vnímá 
výsledek hlasování výboru ENVI pozitivně. 
Nadále však má obavy z některých technických 
požadavků, jako je například on-board 
monitoring.

Výbor EP schválil mírnější verzi normy Euro 7

Výbor pro životní prostředí Evropského 
parlamentu ENVI přijal zmírněnou verzi normy 
Euro 7/Euro VII, která stanoví emisní limity pro 
osobní a nákladní automobily. Zpravodaj návrhu 
v EP, český europoslanec Alexandr Vondra (ODS), 
po hlasování v Bruselu na X uvedl: „Výbor EP 
pro životní prostředí právě schválil mou zprávu 
k návrhu Euro 7. Poměr hlasů 52:32. Zeleno-
socialistická levice poražena. Hosana, poprvé 
za 4 roky zcela jiná koalice v EP. Ve výsledku 
zachováme cenovou dostupnost aut se 
spalováky a udržíme lidem práci v autoprůmyslu.“ 
Podporu pro návrh si Vondra zajistil u poslanců 
z řad lidovců EPP, liberálů Renew, nacionalistů ID 
a svých konzervativců ECR.

Verze přijatá Výborem pro životní prostředí 
ponechá současné emisní normy Euro 6 pro 
osobní automobily v platnosti do 1. července 
2030 pro osobní automobily a lehká užitková auta 
a do 1. července 2031 pro autobusy a nákladní 
automobily. Původní návrh Evropské komise 
stanovil data platnosti na roky 2025 pro osobní 
a 2027 pro nákladní automobily.

Součástí návrhu je ekologický pas vozidla 
s informacemi jako jsou spotřeba paliva, stav 
akumulátoru, emisní limity a výsledky technických 
kontrol. Kromě toho se prodlouží požadavky 
na životnost vozidel, motorů a systémů kontroly 

více na 
www.autoweek.cz



Obrněný plug-in hybrid jako pro Macrona 
Po DS 7 Élysée, určeném pro prezidenta 

Francouzské republiky, vzešel ze spolupráce 
skupiny Welp a společnosti DS Automobiles 

nový pancéřovaný model DS 7 Vauban. 
Jde o  unikátní vůz využívající jako základ 
opět model DS 7 E-Tense 4×4 300, k němuž 
bylo přidáno pancéřování. Podvozek byl 
prodloužen o 20 cm a vůz získal speciální 
výbavu. DS 7 Vauban vyrábí společnost 
Welp France v Hérimoncourtu, necelých 
100 km od závodu Mulhouse, kde se 
vozy DS 7 vyrábějí. K  zesílení přispívá 
aramid z  třídy materiálů, které jsou lehké 
a  velice odolné vůči nárazu a  teplu, 
a  bezpečnostní skla. Díky tomu DS 7 
Vauban nabízí bezpečnost a  komfort 
aniž by se zvýšila jeho hmotnost nebo se 
změnily jeho dynamické vlastnosti. Úroveň 
ochrany je VPAM 4.

Kia předvedla nový EV5 a dvě studie
Na Kia EV Day v  Soulu automobilka 

předvedla tři nová elektrická vozidla 
a  podělila se o  svou strategii pro 
elektromobily. Kia chce do dvou let po 
celém světě prodávat milion elektromobilů 
ročně, do konce dekády by to mělo být 1,6 
milionu čistě elektricky poháněných aut. 
Do roku 2025 Kia rozšíří svou globální výrobu 
elektromobilů na osm míst. Také zakládá 
společné podniky pro výrobu akumulátorů. 
Kia při Dni elektromobilů představila nový 
model EV5, kompaktní SUV, jehož sériová 
výroba má začít příští rok. O něco dál do 
budoucnosti míří dvě předvedené studie 
– Concept EV3 jako další kompaktní SUV 
a sportovně stylizovaný sedan Concept 
EV4. Jejich cena by se měla pohybovat 
od 35 000 do 50 000 USD (820 000 až 
1 175 000 Kč). Na trzích s  pomalejším 
nástupem elektromobility se Kia zprvu 

zaměří na modely EV6 a EV9, k nimž se 
následně přidají další, včetně EV5, EV4 
a EV3.

více na 
www.autoweek.cz



Pohled do budoucnosti Suzuki

Suzuki na veletrhu Japan Mobility 
Show představí několik nových řešení 
mobility. Poté, co byl koncept Suzuki 
eVX poprvé představen na Auto Expo 
2023 jako ukázka prvního elektromobilu 

značky, byl dál vyvíjen. Poprvé bude 
veřejnosti představen i  jeho interiér. Plně 
elektrické SUV s  pohonem všech kol 
nabízí dojezd 500 km. Studie modelu 
Swift nové generace je vybavena řadou 
pokročilých bezpečnostních technologií. 
Má zajistit vyvážený poměr mezi výkonem 
a hospodárností.

Koncepční vůz eWX je kompaktní, 
plně elektrické městské mini-SUV 
s  jednoduchým tvarem karoserie 
a dojezdem 230 km. Elektrická dodávka 
Every Concept má rovněž elektrický pohon 
a dojezd 200 km. Byla vyvinuta společně 
společnostmi Suzuki, Daihatsu a  Toyota. 
Kompaktní Spacia Custom Concept 
Car kombinuje zvláště neobvyklý design 
s prostornou kabinou řidiče.

Nissan ukázal koncept Hyper Adventure
V rámci příprav na Japan Mobility Show 

Nissan představuje nové koncepční vozy 
z rodiny Hyper. Druhým modelem v této 
řadě po Hyper Urban je Hyper Adventure 
– plně elektricky poháněné SUV, které je 
zaměřeno na outdoorové fanoušky a lidi 
s  obzvláště ekologicky uvědomělým 
a aktivním životním stylem. V interiéru má 
prostor pro outdoorové vybavení a zadní 
sedadlo lze otáčet o 180° a vytvořit tak 
lavici, odkud mohou cestující vyhlížet ze 
zadní části vozidla. Díky technologii V2X 
(Vehicle-to-Everything) vůz dokáže pokrýt 
energetické potřeby víkendových výletů. 
Akumulátor zároveň slouží jako zdroj 
energie pro nabíjení různých zařízení nebo 
osvětlení. Speciální zařízení na kolech 

a předním i  zadním nárazníku umožňují 
ve spojení s pohonem všech kol Nissan 
e-4ORCE jízdu zasněženými oblastmi nebo 
rozbahněnými lesními cestami.

více na 
www.autoweek.cz



Goodyear DriverHub na portále Mercedes-Benz Truck App
Společnost Goodyear oznamuje, že 

mobilní aplikace Goodyear DriverHub byla 
zahrnuta do nabídky portálu Mercedes-
Benz Truck App. Jako partnerská aplikace 
podporuje silniční nákladní dopravu tak, 
že řidičům a dopravcům nabízí další údaje 
o  vozidle v  reálném čase, efektivitě jízdy, 
konkurenceschopnosti a udržitelnosti díky 
okamžitému přístupu k informacím o stavu 
pneumatik. Spolupráce Goodyearu 
a  Mercedes-Benz Truck se tak rozšiřuje 
o  telematické služby. Portál Mercedes-
Benz Truck App je digitální tržiště, jež 
vybavuje vozidla aplikacemi pro zvýšení 
komfortu a  efektivity provozu. Nyní jako 
ofi ciální partnerskou aplikaci přivítal 
i  aplikaci Goodyear DriverHub. Aplikace 

Goodyear DriverHub byla navržena tak, 
aby řidičům a  provozovatelům vozových 
parků poskytovala nepřetržitý tok přesných 
údajů o  jejich pneumatikách. Aplikace 
nabízí v  reálném čase informace, které 
generují řešení Goodyear pro správu 
pneumatik jako jsou systémy Goodyear 
TPMS, Goodyear CheckPoint a Goodyear 
DrivePoint.

Mercedes-Benz eActros 600 pro dálkovou dopravu
Daimler Truck předvedl nákladní vůz 

s  elektrickým pohonem pro dálkovou 
dopravu eActros 600 s celkovou hmotností 
44 t. Na jedno plné nabití uveze náklad 22 t 
na 500 km. Prodej bude zahájen koncem 
tohoto roku a  sériová výroba má být 
zahájena na konci roku 2024. Součástí jeho 
nové hnací nápravy jsou dva elektromotory 
generujícími trvalý výkon 400 kW (544 k) 

a špičkový výkon 600 kW (816 k). Tři LFP 
akumulátory mají po 207 kWh, celkem 
621 kWh. Kromě standardního nabíjení 
s  výkonem až 400 kW umožní eActros 
600 později také megawattové nabíjení. 
Konstruktéři vůz navrhli tak, aby plnil stejné 
požadavky na odolnost jako běžný Actros 
– tedy až 1,2 milionu km najetých za 10 
let provozu. Po této době by měl být stav 
akumulátoru stále přes 80 %. Ve velkých 
tranzitních zemích Francii a Německu může 
být podle výrobce eActros 600 ziskovější 
než vůz na naftu za pět let nebo po 
600 000 km navzdory pořizovací ceně, 
která bude 2x až 2,5x vyšší než ekvivalent 
vozidla na naftu.

více na 
www.autoservismagazin.cz



Personálie z

Dachser mění branch manažera
Druhá největší pobočka Dachser Czech 

Republic má nového Branch Managera. 
Do jejího vedení nastoupil logistický 
manažer Jozef Brunčák. Bude mít na starosti 
řízení a  rozvoj pobočky s ohledem na 
kvalitativní, ekonomické a strategické cíle. 
Jozef Brunčák (47) vystudoval Technickou 
univerzitu ve Zvolenu, později absolvoval 
MBA program Financy management na 
Cambridge Business School v Praze. V letech 
2000–2007 působil na různých pozicích ve 
společnosti IKEA Industry ve slovenských 
Malackách, jako Production Engineer zde 
měl na starosti vývoj technických výrobních 
řešení vedoucích k úspoře nákladů a byl 
zodpovědný za plnění rozpočtu. Svoji kariéru 
v logistice zahájil v roce 2007 ve společnosti 

DHL Supply Chain. Do Dachseru přichází 
ze společnosti Ingram Micro Slovakia, kde 
působil od roku 2010, v posledních sedmi 
letech na pozici Managing Director.

BMW s novým obchodním ředitelem
Dosavadní šéf obchodu českého BMW 

Miloslav Langer se přesouvá zpět do 
Salcburku, kde v minulosti zastával pozici 
Head of Commercial Finance v  BMW 

Austria Bank. Na jeho pozici v Praze s říjnem 
nastoupil Milan Koza, který na začátku své 
kariéry absolvoval ČVUT a Sheff ield Hallam 
University s  titulem MBA. Před nástupem 
do BMW Group působil na manažerských 
pozicích ve společnostech Ford Motor 
Company a Volvo Cars. Poté nastoupil do 
BMW Group, kde od října 2010 do března 
2015 zastával funkci obchodního ředitele 
pro Českou republiku. Následně se přesunul 
na Slovensko, kde působil od dubna 
2015 do září 2023 na pozici obchodního 
ředitele pro BMW a  MINI Slovensko. 
Poslední rok vykonával současně i  funkci 
marketingového ředitele pro obě značky 
pro slovenský trh.

více na 
www.automakers.cz
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Škoda vyřadí Kodiaq z nabídky pro Čínu 
a vrací se do Kazachstánu

Při prezentaci nového Kodiaqu předseda 
představenstva Škoda Auto Klaus Zellmer pro 
Automotive News Europe nepotvrdil, že značka 
opouští čínský trh, ale uvedl, že druhá generace 
se tam nebude prodávat: „Mluvíme tam s naším 
partnerem ve společném podniku a snažíme se 
defi novat budoucnost. Je příliš brzy na konečné 
závěry.“

Současný Kodiaq tvořil klíčovou součást 
sortimentu Škody v Číně v době, když tato 
země byla jejím největším světovým trhem. 
Nabízely se zde dvě verze, včetně sportovního 
GT prodávaného pouze zde. Prodej vozů Škoda 
v Číně ale v roce 2019 po návštěvě předsedy 
senátu Miloše Vystrčila na Tchaj-wanu začal 
dramaticky klesat. V roce 2018 se v Číně prodalo 
341 000 vozů Škoda, letos do srpna to bylo jen 
15 290 aut, o 52 % méně než před rokem. 

Největším trhem Škody mimo Evropu a hlavním 
těžištěm růstu mimo její hlavní region je nyní 
Indie. Škoda vyvíjí auta pro indický trh pro sebe 
i značku Volkswagen, včetně malého SUV Kushaq 
a malého sedanu Slavia. Škoda v Indii prodává 
také Kodiaq a uvede tam i jeho novou generaci. 
Klaus Zellmer naznačil, že dalším modelem Škody 
pro Indii by mohlo být elektrické miniauto: „Víc 
než 50 % prodávaných aut v Indii je kratších než 
čtyři metry a to je segment, do něhož se můžeme 
podívat. Pak se musíme zaměřit na budoucnost, 
protože také Indie přechází k elektromobilům."

Značka se také snaží expandovat ve 
Vietnamu, kde vidí prodejní potenciál až 
40 000 vozidel ročně, včetně vozů montovaných 
od roku 2024 v  místní továrně ze sad CKD 
dodávaných z Indie. Vedle toho Škoda Auto 
převzala strategické řízení koncernové skupiny 
Core, sdružující velkoobjemové značky koncernu 
Volkswagen, pro celý region ASEAN (Sdružení 
národů jihovýchodní Asie).

Škoda Auto se vrací na kazašský trh ve 
spolupráci s Allur Company. V Kazachstánu už 
působila v letech 2005 až 2021 a dodala tam 23 
000 vozů. Auta pro kazašský trh se budou vyrábět 
v Mladé Boleslavi a Kvasinách, fi nální montáž bude 
od příštího roku v závodě Allur Group v Kostanaji. 
Zákazníci si budou moci vybírat z SUV Kodiaq, 
Karoq a Kamiq a v nabídce bude i Octavia. 

Allur Group byla s  tržním podílem 44,4 % 
v roce 2022 největším výrobcem automobilů 
v Kazachstánu. Vyrábí vozy značek Chevrolet, Kia, 
JAC, JAC Trucks, Jetour a Lada a je prodejcem 
čínské značky Hongqi.
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Díky tomu jsou vhodné pro rychlonabíjení 
i vybíjení, resp. poskytování vyššího výkonu při 
menším rozměru. Nevýhodou až doposud byla 
odhadovaná kratší životnost. Tento aspekt se však 
Toyotě podařilo překonat a začala se zaměřovat 
na spuštění masové výroby do let 2027-28. První 
akumulátory s pevným elektrolytem od Toyoty 
slibují 20% prodloužení dojezdu a velmi krátkou 
dobu nabíjení. Toyota vyvíjí i propracovanější 
verzi, která má přinést 50% prodloužení dojezdu.

Ve snaze maximalizovat dojezd se 
vývojáři zaměřují na snižování součinitele 
aerodynamického odporu CX. Toyota jde 
dál, neboť se zaměřuje na součin CX.S, který 
má vlivem násobení čelní plochou na dojezd 
výrazně větší vliv. Toyota se zaměřuje na výšku 
akumulátoru, která má vliv na celkovou výšku 
vozidla, tím i na součin CX.S a tedy i dojezd 
vozidla. Pokud se podaří akumulátor učinit 
plošším, snížilo by se celé vozidlo a tím i součin 
CX.S. Současný modul akumulátoru pro bZ4X 
má výšku 150 mm. Do budoucna chce Toyota 
akumulátor snížit na 120 mm či dokonce 
na 100 mm.

Toyota připravuje novou generaci elektromobilů

Toyota Motor oznámila, že v roce 2026 zahájí 
výrobu elektromobilů nové generace. Přinesou 
odlišný způsob konstrukce i  výroby a  nové 
akumulátory. Budou představovat polovinu ze 
3,5 milionu elektromobilů, které Toyota plánuje 
do roku 2030 zákazníkům dodat.

Toyota odhalila čtyři akumulátory nové 
generace. Toyota se i nadále zabývá vývojem 
akumulátorů s  kapalným elektrolytem, 
tedy v  současné době nejvíc rozší řenou 
technologií u elektromobilů. Chce nabídnout 
vyšší hustotu energie, zlepšit jejich cenovou 
konkurenceschopnost a zvýšit rychlost nabíjení. 

Akumulátor Performance (Li-Ion) by se od 
roku 2026 měl ve spojení s lepší aerodynamikou 
a nižší hmotností vozidel prodloužit dojezd na 
víc než 800 km a zajistit 20% snížení nákladů 
a krátkou dobu nabíjení. Popularisation (Li-Fe-Po) 
je levnější akumulátor, který by měl nabídnout 
20% prodloužení dojezdu, 40% snížení nákladů 
a krátkou dobu nabíjení. Akumulátor High-
Performance (lithio-ionový) spojuje bipolární 
konstrukci s katodou s vysokým obsahem niklu 
ve snaze ještě víc prodloužit dojezd na víc než 
1000 km (s přispěním lepší aerodynamiky a nižší 
hmotnosti vozidla).

Toyota dosáhla technický průlom ve zvýšení 
odolnosti akumulátorů s pevným elektrolytem, 
dlouho považovaných za technologii, která by 
mohla zcela změnit pravidla hry. U Toyoty používají 
elektrolyt, který umožňuje rychlejší pohyb iontů 
a  lépe odolává vysokému napětí i  teplotě. 
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Aures Holdings cílí na rekord

více na 
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Společnost Aures Holdings, provozovatel sítě 
AAA Auto a Mototechna a největší obchodník 
s ojetými a zánovními vozy ve střední Evropě, 
už za tři čtvrtletí letošního roku prodala 75 700 
vozů, což je nárůst oproti stejnému období roku 
2022 o 17 %. Třetí čtvrtletí bylo pro Aures historicky 
nejlepší za 31 let. Díky těmto výsledkům odhaduje 
celkový počet prodaných aut v letošním roce na 
rekordních 100 000 kusů. V České republice se 
za období od ledna do září prodalo 41 900 aut.

„Našemu skvělému prodejnímu výsledku 
pomáhá i to, že se ceny ojetých vozů – na rozdíl 
od ostatního zboží – už od dubna prakticky 
nezvedají. Ekonomické oslabení znamená 
příklon k ojetým autům. Proto je naším největším 
problémem naplnění nabídky. Díky digitalizaci 
Aures dokáže kvalitní auta stále zdrojovat,“ 
uvedla Karolína Topolová, generální ředitelka 
společnosti Aures Holdings.

Navzdory infl aci si v ČR ojetá auta již půl roku drží 
stálou střední hodnotu ceny na úrovni 199 000 Kč. 
Ustálila se i nabídka hlavních inzertních agregátorů, 
která se v ČR pohybuje měsíčně okolo 100 000 
ojetin. Nejčastější věk inzerovaných automobilů 

mírně klesnul v ČR na 10,9 roku, nejčastější stav 
tachometru inzerovaných automobilů naopak 
mírně stoupnul na 154 000 km.

V  prodejní síti Aures Holdings bylo letos 
prodáno 300 elektromobilů, většina z  nich 
v České republice – 84 % z celkového prodeje 
BEV, tedy 252. Průměrná prodejní cena je 
620 000 Kč a v průměru měly 3,49 roku. V nabídce 
se objevuje měsíčně 66 elektromobilů, z nichž 
47 % bylo vykoupeno v Německu. Aures Holdings 
používá unikátní kontrolu stavu akumulátorů 
elektromobilů. Průměrný stav zdraví akumulátoru 
SOH (State Of Health) je 93,04 % při průměrném 
nájezdu testovaných vozů 44 178 km. Průměrná 
kapacita akumulátoru u kontrolovaných BEV 
byla 48,8 kWh.

V  květnu se Aures Holdings jako první 
v oboru spojil se společností Cebia, největší 
českou nezávislou organizací, zabývající se 
prověřováním automobilů, aby zákazníkům 
poskytl komfortní přístup k rozhodujícím datům 
o jejich původu a historii. Od té doby si zákazníci 
na webových stránkách zdarma prověřili téměř 
15 000 vozů.
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letošního roku je podobná jízdenka za 49 eur. 
Levná veřejná doprava se stala oblíbenou 
politikou pomáhající klimatu i  chudým 
občanům. Od svého představení nicméně 
Deutschlandticket čelí i velkému odporu. Studie 
německé agentury pro životní prostředí zjistila, 
že jízdenka je neúčinným nástrojem ochrany 
klimatu, protože snižuje používání automobilů 
mnohem méně, než se myslelo. Také se zdá, že 
náklady na jízdenku jsou vyšší, než se počítalo, 
a federální vláda ani spolkové země nechtějí 
platit dodatečné náklady. Pokusí se vyřešit 
fi nancování, ale cena vstupenky se může zvýšit.

Čínská auta zdaleka nezaplavují německý trh. 
Jejich podíl na celkovém prodeji aut v Německu 
zůstává nízký, ale pokud jde o elektromobily tak 
roste.

Komisařka EU pro dopravu Adina Văleanová 
představila Evropskou deklaraci o cyklistice, 
která signalizuje připravenost Bruselu vsadit svou 
politickou váhu do cestování na dvou kolech.

Vědecká práce s modelem PRIMES ukazuje, 
že k určení dopadu směrnice EU o obnovitelných 
zdrojích energie byla použita zkreslená data, což 
vyvolává otázky ohledně modelu a procesu, 
který Evropská komise používá k posouzení 
možností politiky dekarbonizace dopravy.

Vítejte u nejnovějšího souhrnu zpráv Euractivu 
o mobilitě z celé Evropy.

Po letech vyjednávání přijaly země EU 
nové normy CO2 pro automobily založené na 
kompromisu, že zatímco výfukové emise z nových 
automobilů musí být od roku 2035 nulové, 
měla by být udělena výjimka pro automobily 
na „klimaticky neutrální“ syntetická paliva. 
Pokud je CO2 odebírán z atmosféry při výrobě 
paliva, lze jej považovat za klimaticky neutrální. 
Komise navrhla povolit pouze paliva, která snižují 
emise uhlíku o 100 %, což se zdá být rozumným 
překladem „CO2 neutrální“.

Lobby pro e-paliva však tvrdí, že to není 
technicky možné. „Je udivující, že lobby 
syntetických paliv nám roky tvrdí, jak čistá jsou 
jejich paliva, ale nelze předpokládaná kritéria 
splnit,“ řekla Friederike Piperová z Transport & 
Environment. 

Také další věc je nejistá: kolik syntetických 
paliv bude v roce 2035 k dispozici? Pokud se 
výroba nezrychlí, budou pohánět pouze několik 
Porsche a Lamborghini, ale nezachrání spalovací 
motor.

Německo spustilo vlnu levných celostátních 
jízdenek na veřejnou dopravu. V létě 2022 se 
nabízela měsíční jízdenku za 9 eur a od května 

Syntetická paliva zažehla diskuse, ale ne (zatím) auta
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Jak německá automobilová arogance 
způsobila evropský Kodak moment

byla k  vidění na letošním autosalonu 
v Mnichově, kde generální ředitel BMW Zipse 
kritizoval EU pro její cíl nulových emisí do roku 
2035 a nedostatek podpory pro syntetická 
paliva.

Zaslouží si arogantní a krátkozraký průmysl 
ochranu? Měli bychom omezit dovoz levných 
čínských elektromobilů, když se naše vlastní 
automobilky zajímají pouze o velká SUV se 
spalovacími motory?

Nejde jen o čínské automobilky. Tesla je 
významným exportérem elektromobilů z Číny 
do Evropy, Renault vyrábí populární Dacie 
Spring v Š'-jenu a BMW bude elektrická Mini 
vyrábět v Číně pro export do Evropy. I tato 
vozidla by měla být předmětem šetření Komise.

Cla zahraničním výrobcům nezabrání 
v  příchodu do Evropy. Takže Volkswagen 
& spol. budou muset zlepšit svou hru. Výrobci 
automobilů v EU ve srovnání s Teslou a Číňany 
málo investují a utrácejí peníze za dividendy 
a zpětné odkupy akcií. Automobiloví šéfové 
by měli ukončit trapné jednání o syntetických 
palivech. Musíme se zaměřit na zvýšení prodeje 
elektromobilů v Evropě. Iniciativa Evropské 
komise v oblasti fi remních vozových parků by 
měla být pro výrobce aut v EU darem z nebes.

Vyšetřování Ursuly von der Leyenové ohledně 
nezákonných čínských dotací na elektromobily 
je pokusem uklidit nepořádek, který vytvořil 
německý automobilový průmysl. Uvádí to 
analýza nevládní ekologické organizace 
Transport & Environment. S textem nemusíme 
souhlasit, ale stojí za zamyšlení.

Jak už to tak bývá, příběh začíná 
v Německu. Automobilky jako Volkswagen 
se v 80. letech vydaly na východ. Od roku 
2000 prodej německých aut v Číně vzkvétal. 
Automobilky pro své akcionáře vydělaly 
jmění. Nyní je večírek u konce. Plně elektrická 
vozidla vzrostla na čtvrtinu čínského prodeje 
aut a němečtí výrobci nefi gurují ani v top 10 
prodeje elektromobilů. 

Arogance je hlavním faktorem. Šéfové 
německých automobilek si mysleli, že se nikdo 
nikdy nebude zajímat o  jejich podvádění 
s emisemi vznětových motorů. Odmítli Teslu 
a Čínu jako okrajové hráče – koneckonců, jen 
Němci vědí, jak vyrábět vysoce kvalitní auta.

Zatímco čínští výrobci automobilů inovovali, 
snižovali náklady a pomáhali rozvíjet průmysl 
akumulátorů, němečtí výrobci si užívali rekordní 
zisky, lobovali proti, podváděli a neochotně 
dodržovali zelené předpisy. Stejná arogance 
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